

ယဖ်လၢယဆၢမ့ၢအဖိ

ဝံၣ်စိဆံ - တတိၤဒိ ၂၃:၂၆, ၁စရံၣ် ၁၁:၁, စံလံးပံၤ ၃:၁၇

သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထာၣ်သီကွံၣ်

ပျဲကညီအတၢ်ကတိၤဒိ အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ တၢအး ကွၢ်လိပုၤကညီ, ပုၤကညီကွၢ်လိမိၢ်ဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပကွၢ်လိ တၢ်သ့ဒီး ပမၤဒီးတၢ်သ့ဝဲစ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်တၢ်ကွၢ် လိအဂ့ၤဒီး တၢ်မၤဒီးတၢ်အဂ့ၤသၢပျဲၤ ကမ့ၢ်တၢ်ဘျးတၢ် ဖိၣ်တဒီးကွဲညါလၢပကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပဟံးန့ၢ်တၢ်အဒိလၢ အ တဂ့ၤဘၣ်ဒီး ပမၤဒီးဘၣ်တၢ်တဂ့ၤန့ၣ် တဘၣ်မ့ၢ်ဒိန့ၣ် ဘၣ်. မ့ၢ်ဒိန့ၣ်ဒီး တၢ်ကလဲၤအသးကဒိမ့ၢ်ကဒါချၢ, “မၤဒီးချးတဘၣ်ဒီးချး, မၤဒီးတၢအးအမဲလံး” လၢပကီၢ် န့ၣ်လီၤ. တၢ်သိၣ်စိဆံ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်န့ၢ်ပုၤလၢ ပကဘၣ်စိၣ် မဲၣ်စိၣ်နါ, အလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်မၤဒီးတၢ်ဒီး ပက ဘၣ်ဟံးန့ၢ်တၢ်မၤလိ လၢဆၣ်ဖိကီၢ်ဖိဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ - တၢ်ကွၢ်လိတၢ်အိၣ်တြၢဒီး. ကတိၤဒိ ၆:၆.

စီၤပီလူးစံးဝဲလၢ အဝဲကွၢ်လိခရံၣ်ဒီး စံးကဒီး ဝဲလၢ ပုၤကရံၣ်သူးဖိတဖၣ် ကဘၣ်ကွၢ်လိအိၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် လီၤ. ခိၣ်သးဘိယုၣ်ရှုးခရံၣ်စ့ၢ်ကီး တဲဘၣ်ပုၤလၢ ပက ဘၣ်လၢထီၣ်ပုၤထီၣ် ဒ်ပဟံၣ်အိၣ်လၢမူခိၣ်အတၢ်လၢထီၣ်

ပုၤထီၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. မးသဲ ၅:၄၈, စီၤပီလူးစံးစ့ၢ်ကီးဝဲ, ပုၤဖဲလံးပံၤဖိတဖၣ်လၢ ကကွၢ်လိအိၣ်ဒီး ကကွၢ်လိစ့ၢ်ကီး ပုၤလၢ အဝဲသ့ၣ်ဒီးန့ၢ်တၢ်အဒိအတဲာ်လၢ အဂ့ၤတဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ဖဲလံးပံၤ ၃:၁၇, ဟံၣ်ရှုလိမိၢ်စံးဝဲ, “ယဖိခွါစၢ, ဟ့ၣ်ယၤလၢနသးတက့ၢ်. ဒီး မိယကျဲဘၣ်နမဲာ်တက့ၢ်.” ကတိၤဒိ ၂၃:၂၆, ဟံၣ်ဒိဂ့ၤကွၢ်လိလၢ ပဆၢမ့ၢ်ဘၣ်အဖိ တဖၣ်မ့ၢ်...

၁. ဟံၣ်လၢအလဲၤတၢ်ဒီးယွၤ (ရှုဒီးယွၤဘူးဘူးတၢ်တၢ်)

ပဝဲဖိတဖၣ် ပဆၢလၢပဟံၣ် ကဘၣ်မ့ၢ်ပုၤလၢ အကလဲၤတၢ်လၢယွၤအဂံၢ်အဘါ ဒီးလဲၤတၢ်လၢအနီၢ် ကစၢ်ဒၣ်ဝဲဝဲၤ ကဆုၤတုၤပုၤတၢ်အိၣ်မူဖိတၢ် အခိၣ်ထံး န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ်ကွၢ်ဟံၣ်စီၤဃနီၣ် ဖဲအသးအိၣ်(၆၅)န့ၣ်အ ခါ အဝဲဒၣ်ထီၣ်ဖိ အဖိခွါစီၤမသူၤရှုလၢ, မ့ၢ်ပုၤလဲၤတၢ် ဒီးယွၤ, ထီၣ်ဖိစီၤမသူၤရှုလၢဝဲၤအနံၣ်သၢကယၤအလီၢ် ခံထီၣ်ဖိကဒီးအဖိမုၢ်အဖိခွါတဖၣ်လီၤ. ၁မိ ၅:၂၁-

၂၄, တာ်လဲၤတာ်ဒီးယွၤစံးတာ်န့ၣ် မ့ၢ်တာ်အိၣ်ဘူးလိာ်သး ဒီးယွၤဘူးဘူးတာ်တာ်န့ၣ်လီၤ. လာဟံၣ်ဒုၣ်ဃီထာအပူၤ ပလိာ်ဘၣ်ဟံၣ်ခိၣ်ဟံၣ်န့ၣ်ဟံၣ်တဖၣ်လၢ အလဲၤတာ်ဒီး ယွၤဒီး ကဲကဲကဲဘါ, ပျီၤပံ, ကိၤကနံၤလၢ ခရံၣ်တာ်အိၣ် ဖျိာ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖါသၢာ်မူလၢ တဲန့ၢ်ပုၤအဝဲသ့ၣ် အတာ်သးခု ကစီၣ် အတာ်လဲၤတာ်အိၣ် အဂီၢ်ဒီးအံၤ - အဝဲသ့ၣ် ဟံ လီၤအသးလၢ ကစီၣ်ဃီဆူ ကီၢ်ကိၣ်တဲၣ်ဒီး ကဘီ တဘျီ ဟးထီၣ်လံဒီး အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်အိၣ်တ့ၢ်လၢ ကာ် ပၤန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. အိၣ်တ့ၢ်ထဲဒဲၣ်ကဘီ ဆံးဆံးဖိတဆိလၢ ပုၤကိးအမံၤလၢ မးမးက့ၢ်(မမကြီး) န့ၣ်လီၤ.

ပုၤနီၣ်ကဘီ တဲဘၣ်ဖါသၢာ်မူလၢလၢ ကွၢ်လၢ သါကဘီအမံၤန့ၣ် မးမးက့ၢ်ဒီးအစဲးအိၣ်ခံဖျၢာ် လဲၤတာ် ချဲဒိၣ်မးလီၤ. ကဘီလဲၤလၢညါတဆိတခီ အစဲး အိၣ်ဒဲၣ် ထဲတဖျၢာ်ဖိစိၤလီၤ. လဲၤတာ်ဆိန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်သန့က တစီၣ်ဖိသါ ကဘီမးမးက့ၢ် ကဖျိကွံာ်အဝဲသ့ၣ်အကဘီ န့ၣ်လီၤ. အဝဲတဲဖါသၢာ်မူလၢ နာ်စာ်ခီ သါကဘီ မးမးက့ၢ်ဒီး ဖါသၢာ်သ့ၣ်အသကိးတဖၣ် ဒီးပိာ်ထွဲအခံဒီး ဒ်ကဘီကစာ် တဲဝဲအသိး မးမးက့ၢ်ကဘီ လဲၤဖျိကွံာ်က ဘီလၢ အလဲၤဆိတဘျီန့ၣ်လီၤ. ဟံလၢအလဲၤတာ်လၢ အဂီၢ်အဘါဒီး ဟံဖျိာ်ယွၤအဂီၢ်အဘါ ဒ်ပစံးတာ်အသိး လဲၤတာ်လၢစဲးခံဖျၢာ်, ပုၤကညီဒီး ယွၤဟံၣ်ဖျိာ်အဂီၢ်အ ဘါတဖၣ်အံၤ လဲၤတာ်အ လီၢ်ကတုၤဒိၣ်နီၢ်မးလီၤ.

၂. ဟံလၢအအိၣ်ဒီးဒိဂုၤကွၢ်လိ

ဟံစီၤအကြၢဟာ် အိၣ်ဝဲဒီးဒိဂုၤတဲာ်ဘၣ်လၢ တာ်သ့ဒိကန့ၣ်ယွၤလီၤတာ်လီၤဆဲး, မ့ၢ်ပုၤအိၣ်ဒုၣ်ဖိထာ ဖိဘူးတာ်, မ့ၢ်ပုၤအိၣ်ဒီးတာ်သ့ၣ်ဒုၣ်သးဒုၣ် လၢလၢပုၤပုၤလၢ ကကွၢ်ဆၢညါတာ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံစီၤအကြၢဟာ် တဂၤအံၤ တဖျါလၢအသိၣ်ဖိသိၣ်လံၤ လၢထးခိၣ်, ကိာ်

ပုၤအါကဲာ်ဆိးသန့က မ့ၢ်ပုၤကစုဒု, ဟ့ၣ်တာ်ဒိဂုၤတဲာ် ဘၣ်, မ့ၢ်ပုၤအိၣ်မူအဂုၤကတၢ်တဂၤန့ၣ်လီၤ. တာ်ဟံၣ်ဖျါ ဒိဂုၤတဲာ်ဘၣ်အကလုာ်သိၣ်ဒိၣ်န့ၢ် တာ်ကတိၤတက့ၢ် လီၤ. Actions speak louder than words. ပုၤကညီအ တာ်ကတိၤဒိစံးဝဲဒ်အံၤ, တၢအုးကွၢ်လိပုၤကညီ, ပုၤက ညီကွၢ်လိမိာ်ဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပဆၢမ့ၢ်ပုၤဟံၣ်အိၣ်ဒီး ဒိကွၢ်လိ အဂုၤ ဒ်စီၤအကြၢဟာ်အသိးန့ၣ်လီၤ.

၃. ဟံလၢအဒိတဒါဟံၣ်ဖိဖိလၢ ဟံၣ်ခိၣ်အာသိ

ပဝဲဖိတဖၣ် ပလိာ်ဘၣ်ပဟံၣ်လၢ အဒိတဒါဟံၣ် ဖိဖိဖိတဖၣ်လၢ တာ်အာတာ်သီအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဟံစီၤနီ အအံၤ မ့ၢ်ဟံၣ်ဒိကွၢ်လိလၢ ဟံၣ်အါဂၤအကျါ မ့ၢ်ဟံၣ်တဂၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲဟံၣ်ခိၣ်အံၤ အထီၣ်သီထီၣ်အကတီၢ်န့ၣ် ပုၤ အိၣ်မူဂုၤဂုၤ တီတီစီစီဆံ့ဆံ့န့ၣ် အိၣ်တ့ၢ်ဒဲၣ်ထဲ စီၤနီ အအမါ, အဖိခွါသၢဂၤ ဒီးအဒဲၣ်မုၣ် သၢဂၤစီၤန့ၣ်လီၤ. စီၤနီအၤ ဒ်အမ့ၢ်ပုၤအတီ, ပုၤအလၢအပုၤတဂၤအသိး အိၣ်ဒီးတာ်ဒိဂုၤတဲာ်ဘၣ်လၢအဂုၤ လၢအဒိၣ်ဘၢအပုၤ ဟံၣ်ဖိဖိဖိတဖၣ်အဃိ ကဟ့ၣ်ဘၣ်ကယာ်ဘၢတာ်အာ တာ်သီလၢ အကဟဲဘၣ်အပုၤဟံၣ်ဖိတဖၣ် သ့ဝဲဒဲၣ်န့ၣ် လီၤ. ပုၤတစီၤဃီဒီးအဝဲသ့ၣ်တဖၣ် အတာ်အိၣ်မူ တ ဘၣ်ကူဘၣ်ကံန့ၣ် မ့ၢ်လၢအအိၣ်ဒီးဟံၣ်လၢအသးဆးဒီး ဒိဂုၤတဲာ်ဘၣ် ဒ်သိးအံၤတဂၤအံၤအဃိန့ၣ်လီၤ.

၄. ဟံလၢအဆၢထၢာ်လၢယွၤတကပ

ပလိာ်ဘၣ်ဟံၣ်ဒ်စီၤယိၤရှုအသိး လၢအဆၢ ထၢာ်ကံကျၢၤ လၢယွၤတကပၤစီၤန့ၣ်လီၤ. စီၤယိၤရှု ဖဲ အတုၤကီၢ်ကနၤဇုာ်န့ၣ် ပျဲပုၤအိၣ်စရုလးဖိတဖၣ် ဃုထာ ယွၤလၢ အဝဲသ့ၣ်ကမၤအတာ်န့ၣ်လီၤ. ကမၤယွၤအတာ် န့ၣ် ကအဲၣ်ဒီးစံးဝဲ ကဘျီထီၣ်ဘါထီၣ်ယွၤန့ၣ်လီၤ. စီၤယိၤရှုဆၢထၢာ်ဒုၣ်ဒုၣ်လၢ တာ်နာ်ယွၤကံကံ ကျၢၤကျၢၤ

အပူအသိ အဝဲသ့အဟံဒ်ဒုဉ်ဃီထာအံ ကဲထီဉ်တံ ကွါလိအဂုကတံ၊ ဘဉ်တံကွါလိအီလါ ပုဂီဉ်မုာ် တဖဉ်ဒီး ပုဂီဉ်မုာ်တဖဉ်စွါကီး ဆာတံဝဲဒဉ်လါ ကမာ ယူအတံ(ကဘါယူ)အသိ ဟံဒ်ဖိဃီဖိကီးဒုဉ်ဒဲး ဘဉ် ဘျူးသကီးဝဲဒဉ်န့ဉ်လီ။

မုာ်မဆါတနံညါအံ ပအိဉ်ဒဲးဒီးဟံတဖဉ်လါ အကျဲးစားဆာထာဉ်လါ ယူတကပအသိ ကဲဒိဂုတံ ဘဉ်၊ တံဆိဉ်ဂုလါတံအိဉ်ဖိဉ်တဖဉ်အပူ န့ဉ်လီ။ ဖဲ(၁၉၄၂)နံအပူအတုန့ဉ် သရဉ်စုဉ်ခိဉ်ဒီးအသ ကီးလွံဂ၊ သရဉ်ဝုဖုဉ်၊ သရဉ်ဘးခဲး၊ သးပုာ်စဉ်ညျူး၊ ဟဲကုာ်ဝဲဒဉ်ဆုဘံလု(ဘီးလင်း) လါအကျါ သရဉ်ဝုဖုဉ် ဒီးသရဉ်ဘးခဲးခံဂ၊ ဘဉ်တုာ်သံအသးလါ တံအဲဉ်ဘဉ် ခရံအသိ ပုဆဲးသံအဝဲသ့ဉ်လါဘီ၊ မုမုာ်သရဉ်စုဉ် ခိဉ်တခီ ပုကူးပလူးအီဝံ ဝံဃါအီလါအံသဉ်၊ ပု လူကဒီးအီလါထံ၊ ပုဒုးကလိာ်လူအီလါ ဘံလုမဲးမုာ် ခိဉ်၊ သးဖိတဂ မာအဘါဃိဉ်၊ တဘါဘဉ်ဝဲအသိ ပု ဆဲးသံအီ လါဘီ(၄၅)ဘီ၊ သးပုာ်စဉ်ညျူးတခီ ပုဆဲး လါဘးနဲ(၅၂)ဘီ၊ ဟံတဖဉ်အံ ဆာထာဉ်လါယူ တက ပ ကဲထီဉ်မထူရ၊ ကဲဟံဒိကွါလိတဖဉ်န့ဉ်လီ။

၅. ဟံလါအဘါထုကဖဉ်န့ဉ်တံလါ ဖိတဖဉ်အဂီ

ယဟံလါယဆာမုာ်ဘဉ်အဖိတဂအံ ကဘဉ် မုာ်ပုလါ အကဲထီဉ်တံထုကဖဉ် ပုကညီလါအဝဲဒဉ် ဟံဒ်ဖိဃီဖိတဖဉ်အဂီ ဒ်ဟံစီယံဘးအသိန့ဉ်လီ။ ဒ်ပသ့ညါတုာ်လံအသိ ဟံစီယံဘး အိဉ်ဒီးအဖိခွါ နွံဂဒီး ဖိမုာ်သဂါန့ဉ်လီ။ စီယံဘးအဖိခွါတဖဉ် ညီန့ဉ်အိဉ်ဒီးမူးပွဲလါ အဝဲသ့အတံအိဉ်ဖျဲဉ်အသိ၊ ဒ်အနံအသိဒဉ်ဝဲအသိလါအဟံဒ်ပူ ဒီးကီးဖိဉ်ဝဲအ ဒီပုာ်ဝဲမုာ်သဂါန့ဉ်လီ။ ဒီပုာ်ဝဲတဖဉ် စံးဘျူးယူအိဉ် သကီး၊ အီသကီးမုာ်ဒိဉ်မးလီ။ ဒ်အနံအသိဒဉ်ဝဲ မူး တဖဉ်အံ ဝံအဆာကတီန့ဉ် ဒ်ပစံးတံအသိ လဲ

တရံးအသးဝံလံအဆာကတီန့ဉ် အဝဲကီးဖိဉ်ဖိတဖဉ် မးစီဆံအဝဲသ့ဉ်၊ မုာ်ဆုဉ်ထီဉ်န့ဉ် လုာ်ထီဉ်တံလုာ်မုာ်အူ ပုးသိးသိးဒီးအဝဲသ့ဉ်ခဲလါအတံဂံန့ဉ်လီ။ ယံဘး ဝး၄-၅၊ ဟံစီယံဘးအံ မုာ်တံထုကဖဉ်အပုကညီဒီး မုာ်ဟံ လါအဘါထုကဖဉ်န့ဉ်အဖိတဖဉ် လီလီဆီဆီ တဂါန့ဉ်လီ။ ပဘါထုကဖဉ်န့ဉ်တံလါ ပဖိတဖဉ်အဂီ အံ မုာ်ပဟ့ဉ်ကနာအဝဲသ့ဉ်လါ တံန့ဉ်သါအဂုက တံဂါန့ဉ်လီ။

ပဟ့ဉ်ပဖိတဖဉ်လါ ကျိဉ်စု၊ ထူလွဲ၊ တံထူး တံတီ၊ ဟီဉ်ခိဉ်ကပံ ဝဲလီဝဲကျဲတဖဉ်မုာ်သ့ဒီး ဂု ဒိဉ်တံတကွါန့ဉ်လီ။ ပဟ့ဉ်န့ဉ်သါအဝဲသ့ဉ်လါ ယူ၊ ပတံစုာ်တံန့ဉ်ဒီး မုာ်တံဂုဒီးဂုဝဲဒီး လါပုာ်ဝဲဒဉ်န့ဉ် လီ။ ဖိတဖဉ် မုာ်မးန့ဉ်ဟီဉ်ခိဉ်ဒီးဘုဉ်ညါသနံကု အ သးသမုမုာ်လီမာ်ဒီး အဘျူးတအိဉ်ဘဉ်။ မးသဲ ၁၆:၂၆၊ တံထုကဖဉ်သပုာ်ပုာ်န့ဉ် မးန့ဉ်တံအါမးအသိ ပမုာ် အိဉ်ဒီးဟံလါ အဘါထုကဖဉ်န့ဉ်တံလါ ပဝဲဖိတဖဉ် အဂီ ဒ်စီယံဘးဒီး ကဂုဒဉ်တံတကွါန့ဉ်လီ။

ဟံလါဟီဉ်ခိဉ်အံ မုာ်ဟံလါမုာ်ခိဉ်အကဒုန့ဉ် လီ။ ဟံလါပဆာမုာ်ဘဉ် အဖိအံ မုာ်ပုလါအသ့ဉ် ထီဉ်န့ဉ်ပဝဲဖိတဖဉ် အတံအိဉ်မုအတီ၊ မုာ်ဝဲပဝဲဖိတဖဉ် တံသကီးအဂုဒီး သရဉ်အဂု၊ မုာ်ပပုဒုပုဃိ၊ ပု ဟ့ဉ်ပုတံကုဉ်သ့ဒီး ပုသ့ပဆာပုဂုဂုဘဉ်ဘဉ်တ ဂါန့ဉ်လီ။

မံပဟံတဖဉ် ကမုာ်ပုလါဒိဉ်ဘာ ပဝဲဖိတဖဉ် လါတံဒိဂုတံဘဉ် ကလဲတံဒီးယူ၊ ကကဲထီဉ် တံ ဒီသဒါတံလါပဂီ ကမုာ်ဟံတဖဉ်လါ အဆာထာဉ်ကံ ကျါလါ ယူတကပဒီး ကမုာ်တံထုကဖဉ် အပုက ညီလါ ပဝဲဖိတဖဉ်အဂီ၊ ကမုာ်ပဝဲဖိတဖဉ် အပုဒုပု ဃိတကွါ။ မံပဟံတဖဉ် ကမုာ်ဘဉ်အါနံအါလါ၊ ဖျါ ဃံဖျါလါလါယူဒီး ပုကညီအမဲဉ်ညါတကွါ။

သရဉ်ဒိဉ်ဒီးကထာဉ်သီကုဉ်